



## UNTDA Archives - People

## Name:

**ABELA, Bernard Wilfrid Arthur (Bernie) †**He was the younger brother of [ABELA, Shibly Joseph Cosra †](#)

## Birth:

May 20, 1941

Alexandria, Egypt

## Death:

February 6, 2023

Ottawa, ON

Age: 81

Go to: [Archive References:](#)Go to: [Nauticapedia Biography:](#)Go to: [Obit:](#)

## UNTDA Details:

## UNTDA Connection:

Cadet

## UNTD/Service #'s:

U-796 / O-1051

## Home Division(s):

DONNACONA - Montreal, QC)

## Start Year:

1959

## 1st Summer:

1960 - East

Name and Address in White Twist 1960:

ABELA, B.W.

5430 Victoria Ave., Montreal, Quebec

## 2nd Summer:

1961 - East - Restigouche Division

Name and Address in White Twist 1961:

ABELA, B.W. U-796

4097 Mackenzie St.

MONTREAL, P.Q.

## 3rd Summer:

1962 - West

Name and Address in White Twist 1962:

ABELA, B.W. U-796

4097 MacKenzie St.

MONTREAL, P.Q.

**Other Naval/Military Service:****Navy League/NLCC/RCSCC:****RCNR/CF(R):****LT(N)****Chronology:****1963****BEng (Mech.) - McGill****Employed with Sperry Gyroscope in Ottawa.****2013****June - Attended UNTDA 70th Reunion, Victoria, BC****Current Whereabouts:****Deceased****Archive References:**

White\_Twist\_1960\_p56of74\_Sports

White\_Twist\_1960\_p64of74\_Dir-1

White\_Twist\_1961\_p08of76\_2nd-Yr-Restigouche-1 (wPic)

White\_Twist\_1961\_p09of76\_2nd-Yr-Restigouche-2

White\_Twist\_1961\_p71of76\_Dir-2

White\_Twist\_1962\_p71of77\_Dir-1

Cdn Navy List 1963\_04 p07-01 (RCN(R) - Active List)

ABELA, BW, SLT, O-1051, 600 00, sen. 01 07 62, DONNA, H 07

Cdn Navy List 1963\_10 p07-01 (RCN(R) - Active List)

ABELA, BW, SLT, O-1051, 600 00, sen. 01 07 62, CARLE, H 08

Cdn Navy List 1964\_10 p07-01 (RCN(R) - Active List)

ABELA, BW, LT O-1051, 600 00, sen. 01 07 64, DONNA, H 07

Cdn Navy List 1965\_10 p07-01 (RCN(R) - Active List)

ABELA, BW, LT O-1051, 600 00, sen. 01 07 64, DONNA, H 07

**Obit:****Obituary of Bernard Abela**

**C'est avec tristesse que nous vous annonçons le décès de notre père bien-aimé, Bernard Abela, le lundi 6 février 2023, à l'âge de 81 ans. Il était l'époux de feu Suzanne (née LeBel). Il laisse dans le deuil ses enfants : Richard (Christine Chiasson-Abela), Christine & Jean-Marc (Senn Annis); ses petits-enfants : Florence, Tristan, Mathias, Léokai, Olivier et Rowan; sa soeur Maggy et sa belle-soeur Daphne. Il était le fils de Richard et Freda Abela. La famille recevra parents et amis de 14h à 17h, le dimanche 19 février à la maison funéraire Cole, 2500 rue Baseline, Ottawa. Les funérailles auront lieu en l'église St-Rémi, 2821 Av. Dumaurier, Ottawa, le lundi 20 février à 11h. En lieu des fleurs, nous vous invitons à faire un don en hommage à notre père à la Fondation Vipassana (un centre de méditation) ou une autre œuvre caritative de votre choix. Vous pouvez envoyer un chèque au nom de Fondation Vipassana à l'adresse suivante : Centre Vipassana du Québec, 810 Côte Azélie, Notre-Dame-de-Bonsecours, Québec, J0V 1L0. Svp indiquez 'Bernard Abela cours enfants' sur le chèque. Vous pouvez aussi faire un transfert électronique en communiquant avec la Fondation au 819-243-1414 ext 223.**

We are sad to announce the passing of Bernard Abela on Monday, February 6, 2023, at the age of 81. He has now joined his late wife, Suzanne (née LeBel). Cherished father of Richard (Christine Chiasson-Abela), Christine & Jean-Marc (Senn Annis). Beloved grandfather of Florence, Tristan, Mathias, Léokaï, Olivier and Rowan. He leaves behind his sister Maggy and sister-in-law Daphne. He was the son of Richard and Freda Abela.

Family and friends are invited to visit at Cole Funeral Services, 2500 Baseline Road, Ottawa on Sunday, February 19, 2023, from 2:00 p.m. – 5:00 p.m. A Funeral Mass will take place at Paroisse St-Rémi, 2821 Dumaurier Ave, Ottawa, on Monday, February 20, 2023 at 11:00 a.m.

In lieu of flowers, in Memoriam donations can be made to Vipassana Foundation (meditation centre) or another charity of your choice. Donations by cheque to Vipassana Foundation can be sent to Quebec Vipassana Centre, 810 Côte Azélie, Notre-Dame-de-Bonsecours, Québec, J0V 1L0. Please reference 'Bernard Abela, children classes' on the cheque. An electronic transfer can also be made by contacting the Foundation at 819-243-1414 ext 223.

---

WAC  
February 15, 2023